
PROTOKÓ£ 
z VIII sesji Rady Gminy Marciszów 
odbytej w dniu 31 marca 2011 roku 

w siedzibie Urzêdu Gminy 
 
 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy Marciszów na pocz¹tek przywitaù 
przybyùych na obrady sesji Pañstwa : Trojanowskich, Zawieruchów i  Cedzidùo rodziców , 
którzy w dniu dzisiejszym zostan¹  odznaczeni �srebrnymi medalami za zasùugi dla 
obronno�ci  kraju� 
Nastêpnie przywitaù podpuùkownika Krzysztofa Kowalskiego komendanta WKU w Kùodzku , 
który z udziaùem Wójta Gminy i Przewodnicz¹cego Rady Gminy dokonali uroczystego 
wrêczenia odznaczeñ zaproszonym go�ciom. 
Nastêpnie doktor Maka� z Niepublicznego Zakùadu Opieki Zdrowotnej w Marciszowie 
poinformowaù obecnych na sesji o mo¿liwo�ci przeprowadzenia badañ w ramach programu 
profilaktyka pierwotna chorób ukùadu kr¹¿enia wybranych osób wiekowo i rocznikowo i 
przybli¿yù  szczegóùy programu. 
Na zadane zapytania radnych udzieliù odpowiedzi. 
Do przedstawionej informacji oraz  do pracy zakùadu uwag nie wniesiono. 
Ad.1 i 2  
Pocz¹tek  obrad sesji godz.11.00 , zakoñczenia 15.30. 
W obradach uczestniczyli Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy , Pani Krystyna Kwiatkowska 
Sekretarz Gminy , Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy, Pan Robert Greb mecenas, Radni 
Powiatu Maria Bych , Damian Wójcik oraz soùtysi. 
Porz¹dek obrad sesji :  
1/ Otwarcie obrad sesji. 
2/ Powitanie. 
3/ Wrêczenie srebrnych medali za zasùugi dla obronno�ci kraju. 
4/ Informacja NZOZ w sprawie profilaktyki Pierwotnej chorób ukùadu kr¹¿enia. 
5/ Stwierdzenie quorum. 
6/ Przyjêcie protokoùu z VII sesji. 
7/ Ocena zasobów mieszkaniowych. 
8/ Analiza realizacji podjêtych uchwaù za IV kwartaù 2010 roku. 
9/ Ochrona �rodowiska. 
10/ Podjêcie uchwaù w sprawach :  
a/ zmiany uchwaùy bud¿etowej gminy Marciszów na rok 2011, 
b/ wprowadzenie zmiany do uchwaùy Nr IV/7/10 Rady Gminy Marciszów z dnia 30  
    grudnia 2010 roku, 
c/ wyra¿enie zgody na wyodrêbnienie funduszu soùeckiego w 2012 roku, 
d/ nie wyra¿enie zgody na wyodrêbnienie funduszu soùeckiego w 2012 roku, 
e/ zasad udzielania stypendium dla uczniów za osi¹gniêcia naukowe, sportowe i  
    artystyczne  oraz nagrody wybitnym uczniom szkoùy podstawowej i i gimnazjum, dla  
    których organem  prowadz¹cym jest Gmina Marciszów, 
f/ opùat za �wiadczenia prowadzonych przez Gminê Marciszów oddziaùów  
    przedszkolnych dla dzieci w wielu 3-6 lat przy szkole podstawowej Zespoùu Szkóù w  
    Marciszowie, 
g/ ustalenie dziennych stawek opùaty targowej na terenie Gminy Marciszów. 
11/ Interpelacje i zapytania radnych. 
12/ Sprawy ró¿ne. 
13/ Zamkniêcie obrad sesji. 
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Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù wprowadzenie do porz¹dku obrad jako punktu 6  
przyjêcie porz¹dku obrad, który nie zostaù ujêty w wysùanym porz¹dku obrad wraz z 
materiaùami  jako punkt : 7  Informacje Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
Ponadto  w zwi¹zku z przybyciem na obrady sesji przedstawicieli placówek handlowych z 
terenu Gminy Marciszów przesuniêcia omawiania projektu uchwaùy o opùatach targowych 
jako podpunkt �a� , a nie podpunkt  �g� w punkcie 10 . 
Do propozycji uwag nie wniesiono przyjmuj¹c je jednogùo�nie. 
Poddany pod gùosowanie porz¹dek obrad sesji wraz z poprawkami zostaù przyjêty 
jednogùo�nie. 
Ad.5. 
Na podstawie listy obecno�ci Przewodnicz¹cy Rady Gminy stwierdziù quorum, listy 
obecno�ci radnych i soùtysów oraz go�ci zaproszonych stanowi¹ zaù¹cznik nr 1 , 2 i 3 do 
protokoùu. 
Ad.6 
Przyjêto bez uwag. 
Ad.7. 
Informacje Wójta gminy z prac miêdzy sesjami. 
Wójt Gminy poinformowaùa o : 
- sytuacji prawnej Gminy Marciszów WZWiK Waùbrzych , któr¹ równie¿ zamierza umie�ciã  
   w Biuletynie Informacji Publicznej. Przypomniaù szczegóùy sprawy.  
- uczestniczyù w czterech  rozprawach z powództwa pani Zofii Witkowskiej  
  któr¹ S¹d oddaliù jednak pani Zofia Witkowska o�wiadczyùa, ¿e zamierza siê odwoùywaã, a  
  poniewa¿ pani Witkowska ma mniemanie inne ni¿ postanowiù  S¹d w zwi¹zku z czym   
  sprawa zapewne powróci-  przybli¿yù  szczegóùy przebiegu sprawy,  
- zapoznaù ze szczegóùami przejêcia oczyszczalni �cieków w Sêdzisùawiu,    
- braù udziaù pod gro¿b¹ zapùacenia kary w wypadku nie uczestniczenia w szkoleniu wójtów   
   w okolicach Warszawy n/t zarz¹dzania kryzysowego zdobywaj¹c odpowiedni certyfikat,  
- uczestniczyù w forum samorz¹dowym w Kudowie Zdroju 
- prowadziù rozmowy z PKP n/t przejêcia gruntów kolejowych s¹ to grunty pod torami przy  
  przejazdach kolejowych ,  obok terenów kolejowych, przybli¿yù szczegóùy rozmów, 
- podpisaù ze Skarbnikiem Gminy umowy na budowê szatni w Sêdzisùawiu o�wietlenie ulicy  
  Gùównej w kierunku do mostku w Dêbrzniku, 
Ad.8. 
Ocena zasobów mieszkaniowych. 
Oceny dokonaù  radny Adam Wrona przewodnicz¹cy Komisji Infrastruktury Technicznej 
Rady Gminy, która na swoim posiedzeniu zapoznawaùa siê ze szczegóùami tematu. 
Informacja stanowi zaù¹cznik nr 3 do protokoùu. 
Radna Jadwiga Adamczyk  
Zwróciùa siê z zapytaniem, czy Gmina podjêùa jakiekolwiek czynno�ci lub stosuje inne formy 
w celu odzyskania zadùu¿eñ od dùu¿ników. 
Odpowiedzi udzieliùa pani Skarbnik Gminy przypominaj¹c, ¿e istnieje  procedura w tych 
sprawach informuj¹c, ¿e wszystkie umowy najmu podlegaj¹ procedurom cywilno-  prawnym , 
a  Gmina wysyùa pismo z pro�b¹ o zgùoszenie siê w odpowiednim terminie w celu pozyskania 
ugody , rozùo¿enie na raty itp. formom  pomocy. 
Je¿eli osoba siê nie zgùasza to Gminie pozostaje oddanie sprawy do s¹du jednak, Gmina 
oddaj¹c sprawê do s¹du musi wykazaã, ¿e dobrowolnie zamierzaùa siê z  dùu¿nikiem 
porozumieã. 
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Pomimo, ¿e Wójt wyra¿a zgodê na powy¿sz¹  formê zapoznaj¹c siê wcze�niej z 
mo¿liwo�ciami dùu¿nika to jednak 50% tych osób w ogóle nie reaguje na wezwania czy 
ugody lub podpisuj¹ je i jaki� czas pùac¹ , co rozkùada siê na okres od 3 do 5 lat , po czym 
przestaj¹ pùaciã. Jest te¿ wiadome, ¿e osoby te pracuj¹ za granic¹ maj¹ samochody itd. dlatego 
Gmina postanowiùa, ¿e bêd¹ takie osoby oddawane do s¹du , bo nie ma innej mo¿liwo�ci.   
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowice 
Zwróciù siê z zapytaniem czy mo¿na takie osoby wpisaã do rejestru dùu¿ników. 
Skarbnik Gminy w odpowiedzi poinformowaù a, ¿e robiùa rozeznanie w tym temacie i 
utrzymanie takiej strony w internecie kosztowaùoby ponad 100 zù jednak Gminie to za wiele 
nie daje , bo taka osoba nie bêdzie mogùa wzi¹ã po¿yczki , czy kredytu , a takie osoby 
przewa¿nie nie bior¹ kredytów. Lepiej podaã tak¹ osobê do s¹du , bo je¿eli osoba przegra i 
s¹d udowodni, ¿e ma z czego pùaciã za lokal to zwróci Gminie koszty postêpowania 
s¹dowego. 
Radny Adam  Ry¿owski  
Czy Gmina ùo¿y pieni¹dze w remont budynku gminnego i co z tymi , którzy nie pùac¹ za nie. 
Zdaniem radnego jest to lekcewa¿enie i niesprawiedliwe w stosunku do  pùac¹cych  podatki i 
inne zobowi¹zania poniewa¿ s¹  takimi samymi mieszkañcami Gminy.  
Uwa¿a ¿e kwota 100 zù w internecie to nie maj¹tek,  a mo¿na spowodowaã ¿e to oni przyjd¹ 
do Gminy , a nie Wójt bêdzie do nich wysyùaù wezwania. 
Zwróciù siê z zapytaniem  jak wygl¹da procedura przyznawania mieszkañ czy  z listy 
oczekuj¹cych ,  czy  to dobór losowy. 
Wójt Gminy odnosz¹c siê do zapytañ poinformowaù, ¿e w zwi¹zku z powy¿sz¹ sytuacj¹ nie 
rezygnuje z wpisania do rejestru dùu¿ników ponadto  wytypowani dùu¿nicy zostan¹ podani do 
s¹du  , bo nie mo¿na dalej tego tolerowaã. Poinformowaù, ¿e Gmina rezygnuje z kontroli 
zarz¹dzania nieruchomo�ciami i nawet jedno sprzedane mieszkanie zostaje  oddane 
wspólnocie i zamierza do koñca miesi¹ca czerwca definitywnie sprawê uregulowaã. 
Lokatorzy , którzy nie bêd¹ chcieli wykupiã bêd¹ mieli podniesione czynsze, które nie byùy 
podnoszone od 10 lat , wówczas siê oka¿e, co siê bêdzie lokatorom opùacaùo. Nie bêd¹ te¿ 
przeprowadzane ¿adne remonty  zadùu¿onych mieszkaniach tylko w przypadku zagro¿enia 
¿ycia.  
W sprawie przydziaùu mieszkañ poinformowaù, ¿e skoñczyùa siê poprzednia kadencja  zostali 
wybrani nowi radni w zwi¹zku z czym nale¿y znów powoùaã komisjê , która w dalszym ci¹gu 
bêdzie siê tymi sprawami zajmowaùa. Lista oczekuj¹cych obowi¹zuje nadal i bêd¹ równie¿ 
obowi¹zywaùy wyjazdy w teren.  
Przybli¿yù szczegóùy przyznawania mieszkañ oraz zapoznaù z przykùadami m.in. pani Pietrzyk 
z Wie�ciszowic, która nie dostosowaùa siê do wymogów w zwi¹zku z czym sprawa zostanie 
skierowana do s¹du.  
Radna Teresa Mospan  Ciechanowice 
Zwróciùa siê w sprawie posesji pani Raczyñskiej i Kruczek w Ciechanowicach.  
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
Przypomniaù sytuacjê dot. naprawieniem zapadliska na skarpie przy tym domu wùa�cicielem 
nie jest Gmina jednak przygotowano kolejne pismo do Wrocùawia  informuj¹c, ¿e Gmina 
wykona te prace ale pod warunkiem, ¿e Agencja przeka¿e nieodpùatnie Gminie jedn¹ z 
dziaùek poùo¿on¹ na terenie Gminy, której Agencja Skarbu Pañstwa jest wùa�cicielem. 
Podobn¹ propozycje przesùaù w sprawie zbiornika p-po¿ w Nadgórniku i taki jest aktualny 
stan tych spraw. 
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Radny Andrzej Mitczak Ciechanowice  
W sprawie mieszkania w byùej �raganówce � w Ciechanowicach do sprzedania , czy ju¿ jest 
sprzedane. 
 
Wójt Gminy w odpowiedzi przybli¿yù szczegóùy informuj¹c, ¿e ma siê odbyã przetarg. 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Powróciùa do zgùaszanej sprawy sposobu wyceny mieszkañ , których Gmina siê pozbywa. 
Czê�ã ich sprzedawana jest zgodnie z uchwaù¹ jednak jest czê�ã mieszkañ w , które Gmina 
zainwestowaùa za przykùad podaù budynek po byùym Urzêdzie Gminy w Marciszowie w , 
który wùo¿ono 100 tysiêcy i te¿ te mieszkania zostaùy sprzedane za  1% warto�ci. 
Je¿eli Gmina miaùaby siê jeszcze tymi sprawami zajmowaã to zdaniem radnej wzorem 
Kamiennej Góry powinno siê  sprzedawaã za  10%. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
Zaproponowaù opracowanie przez komisjê Rady  projektu uchwaùy i poinformowaù, ¿e 
zgodnie z przepisami Gmina nie mogùa sprzedaã ani po byùym Urzêdzie jak te¿ po 
noclegowni w Marciszowie , bez wykonania okre�lonych prac tj. wod-kan , pionu , które 
nale¿aùo bezwzglêdnie wykonaã  natomiast wszystko inne jest wykonywane przez 
mieszkañców. 
Podobnie byùo w budynku po noclegowni w Marciszowie gdzie przez tyle lat klatka 
schodowa speùniaùa wymogi w momencie przejêcia go przez Gminê trzeba byùo j¹ rozburzyã , 
bo byùa o 10 cm za w¹ska , co wynika z przepisów budowalnych. Dzi� jest ju¿ sprawa jasna  
czê�ã mieszkañ jest wystawiona do przetargu na II piêtrze  do adaptacji, bez ¿adnych robót ze 
strony Gminy  po to, ¿eby odzyskaã wyùo¿ne �rodki. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê do Wójta Gminy z zapytaniem w sprawie budynków pod hipotek¹ po byùym 
posterunku w Marciszowie poniewa¿ radny uwa¿a, ¿e jego mieszkañcy powinni mieã takie 
same prawa jak inni czyli wykupienia ich za 1 % tym bardziej , ¿e uchwaùa niedùugo wygasa  
oraz relacji n/t pan Niemas Prezes TBS ,a Urz¹d Gminy.  
Wójt w odpowiedzi przypomniaù,  ¿e nie zastawiaù tych budynków i poinformowaù, ¿e 
wszystkie hipoteki zostaùy zdjête , mieszkañcy skùadaj¹ podania i maj¹ drogê otwart¹ , a 
Gmina zleca ich wycenê. 
Poinformowaù , ¿e  rozwa¿ane jest wycofanie kwoty 500 tysiêcy udziaùów z TBS poniewa¿ 
Gmina z tego tytuùu nie ma ¿adnych korzy�ci. 
Innych pytañ nie zgùoszono. 
Ad.9.  
Analiza realizacji podjêtych uchwaù w IV kwartale 2010 roku 
Pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy przedstawiùa stan podjêtych uchwaù  
informacja stanowi zaù¹cznik nr 4 do protokoùu. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù radnym pytania do sporz¹dzonego  materiaùu n/t 
analizy realizacji uchwaù.  
Zapytañ i uwag nie zgùoszono. 
Ad.10. 
Ochrona �rodowiska  
Uczestnicz¹ca  w obradach sesji pani Maria Bych kierownik referatu ochrony �rodowiska i 
rolnictwa Urzêdu Gminy , która przedstawiùa temat i , który stanowi zaù¹cznik nr 5 do 
protokoùu. 
Radny Andrzej Mitczak       
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Zwróciù siê w sprawie zamkniêtego wysypiska �mieci w Cichanowicach, które byùo wspólnie 
z Janowicami Wielkimi tworzone tym czasem w dokumentach caùkowity koszt jego 
likwidacji kwota 850 tysiêcy spoczywa tylko na naszej Gminie dlatego  zwraca siê z 
zapytaniem czy w umowie byùa zapis , ¿e Janowice bêd¹ uczestniczyã w tych kosztach i czy 
jest taka mo¿liwo�ã. 
 
W odpowiedzi Wójt Gminy poinformowaù, ¿e Janowice Wielkie wiele lat temu wycofaùy siê z 
zadania jednak  sprawdzi zapisy w umowie i na nastêpnej sesji poinformuje konkretnie 
radnego. 
Radny Adam Ryzowski  
Uwa¿a, ¿e to, i¿ Janowice siê wycofaùy to osobny temat jednak naszej Gminie pozostaùa 
kwota 850 tysiêcy do wydatkowania.  
Radna Jadwiga Adamczyk  
Zwróciùa siê z zapytaniem jakie konkretnie dziaùania podjêto w zwi¹zku z ochron¹  
�rodowiska na kolorowych jeziorkach na , co ci¹gle byùa zwracana uwaga , ¿e ten teren jest 
dewastowany , niszczony itp. oraz utworzeniu parkingu przy obecnej �wietlicy ¿eby mogùy 
siê na nim zatrzymywaã du¿e pojazdy. Ponadto  przypomniaùa o rozwa¿enie mo¿liwo�ci 
stworzenia projektu uchwaùy o opùatach parkingowych. W sprawie umowy dzier¿awnej z 
najemc¹ Komisja Rewizyjna wspólnie z Komisj¹ O�wiaty, kultury , sportu i turystyki ma 
zamiar wybraã siê w teren na kolorowe jeziorka  w miesi¹cu kwietniu w celu przyjrzenia siê 
realizacji zadañ jakie ci¹¿¹ na dzier¿awcy przy okazji korzystania z tego �rodowiska. 
Radna Zofia Siudak  
Zwróciùa siê z zapytaniem czy tor motokrosowy na kolorowych jeziorkach jest legalny. 
Wójt Gminy  w odpowiedzi poinformowaù, ¿e wszytko jest brane pod uwagê jednak za 
wszystkim stoj¹ pieni¹dze przyznaje, ¿e drogi tam zostaùy zniszczone równie¿ gminne. 
Ponadto dzier¿awca rozpocz¹ù procedurê od zagospodarowania tego terenu poprzez 
postawienie dwóch budynków przez , co znalazù siê  m.in. u inspektora nadzoru , dokonano 
budowy toru motokrosowego  i jedni donosz¹ na drugich. Czy tor jest nielegalny ,  po tym jak 
Wójt siê zwróciù o przywrócenie do stanu pierwotnego gdy nast¹piùy zniszczenia nast¹piùa te¿ 
cisza równie¿ ze strony Natury 2000 ,  kierownik referatu sportu zostaùa zobowi¹zana do  
wdro¿enia odpowiedniej procedury i jak wspomniaù wszyscy siê wyciszyli.    
Radny Adam Ry¿owski  
W sprawie podpisanej umowy w dniu 1 sierpnia 2008 roku w sprawie dzier¿awy kolorowych 
jeziorek , a  mijaj¹ cztery lata i boisko na kolorowych jeziorkach sportowe zdewastowane, 
nielegalnie jest pobierana opùata postojowa na drodze gminnej  i poinformowaù, ¿e bêd¹ 
wycinane drzewa na dzier¿awionym terenie, co zostanie zlecone Gminie w III kwartale , bo to 
las przemysùowy. Radny  stwierdziù, ¿e nie chc¹ wchodziã w drogê panu Nowakowi jednak 
oczekuje ¿eby wywi¹zywaù siê z podpisanej umowy, ponadto Gmina wydaùa zezwolenie na 
budowê na jeziorkach hotelu.   
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Poinformowaù, ¿e pan Nowak otrzymaù przedùu¿enie dzier¿awy ze wzglêdu na powa¿n¹ 
chorobê  i przypomniaù jakie prace wykonaù od pocz¹tku dziaùania ,które zostaùy zniszczone  
zezwolenie na budowê hotelu wydaù Powiat ale nie daù na budowê toru , Gmina natomiast 
wydaùa decyzjê o warunkach zabudowy , wiêc nie jest tak, ¿e siê nic nie dzieje rozmowy 
trwaj¹.  
Ad.11. 
- projekt uchwaùy w sprawie ustalenia dziennych stawek opùat targowych. 
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Wójt Gminy poinformowaù o odbytym spotkaniu i  rozmowie  w wiêkszym gronie 
handlowców n/t opùaty targowej. Stwierdziù, ¿e obwo¿ni handluj¹cy sprzedaj¹ wszystko: 
nabiaù, miêso, pieczywo, alkohol  i innymi artykuùami i jest to dziki handel , bez pobierania za 
to opùaty targowej pomimo zobowi¹zania soùtysów do jej pobierania. 
Po rozmowie i analizie obowi¹zuj¹cych stawek zostaù powiadomiony o tym  sanepid, urz¹d 
skarbowy i policja i w toku dalszych rozmów doszli do konkluzji, ¿e po zawiadomieniu tych 
sùu¿b policja zostanie uprawniona do sprawdzenia zezwolenia na handel oraz to, czy zostaùa  
uiszczona opùata. Przypomniaù wysoko�ci stawek  dotychczas  obowi¹zuj¹cych 40 zù,25 zù i 
10 zù  które s¹ stosunkowo niskie.  
W zwi¹zku z powy¿szym przygotowaù  i zaproponowaù projekt nowej uchwaùy , który radni 
otrzymali i analizowali na posiedzeniach komisji, która ma zostaã w dniu dzisiejszym podjêta 
proponuj¹c nastêpuj¹ce wysoko�ci 150 zù ,100 zù i 50 zù. 
Przybyli na obrady sesji wùa�ciciele miejscowych placówek handlowych gùównie dopytywali 
o kwoty jakie dotychczas wpùynêùy do Urzêdu Gminy z tytuùu handlu obwo¿nego na ternie 
gminy. Zwrócili uwagê te¿ na fakt opùacania przez nich  ka¿dej wymaganej opùaty, bo w 
innym przypadku dostaj¹ upomnienie. Ponadto pani Anna Grzeszczuk wùa�cicielka piekarni 
w Marciszowie zapoznaùa  radnych z notatk¹ jak¹ sporz¹dziùa na temat obwo¿nego handlu w 
miesi¹cu marcu zapoznaj¹c z kwot¹ 1800 zù i gdyby ten proceder miaù nadal miejsce to do 
koñca roku bêdzie to kwota 5200 zù i zdaniem pani Grzeszczuk mogùaby byã to  kwota , któr¹ 
mo¿naby przeznaczyã na rzecz dzieci. Zwróciùa te¿ uwagê, ¿e nigdy nie odmawiaj¹ 
sponsoringu.  Porównaùa swoj¹ pracê , do pracy handlowca obwo¿nego i zapewniùa , ¿e nie 
walczy z konkurencjê, bo ka¿dy ma szanse kupienie pieczywa z jakiej chce piekarni , bo taki 
jest w sprzeda¿y, ponadto wszyscy przybyli handlowcy zatrudniaj¹  ludzi z terenu gminy 
Marciszów i je¿eli sytuacja nie ulegnie uzdrowieniu  to bêd¹ musieli zwolniaã ludzi dlatego 
chc¹  konkurowaã na zdrowych zasadach nie maj¹c nic przeciwko  jednak powinni  uiszczaã 
opùaty adekwatne do tych , które uiszczaj¹ wùa�ciciele sklepów  tym bardziej, ¿e handel   
artykuùami o , których wy¿ej mowa jest wogóle zabroniona w handlu obwo¿nym.  
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowic  
Apeluje o uzdrowienie sytuacji , nie likwidacji tego handlu gùównie uiszczania opùat za 
handel w imieniu ¿ony handlowca zwróciù siê z pro�b¹ do radnych o rozpatrzenie  
powy¿szych uwag oraz przyjêcia zaproponowanych stawek oraz  sprawiedliwe traktowanie  
wszystkich handluj¹cych na  takich samych zasadach pùacenia podatków.   
Radny Andrzej Mitczak 
Zwróciù uwagê na miejsca w , gdzie nie ma sklepów i ludzie szczególnie starszych , którzy 
korzystaj¹ z handlu obwo¿nego , gdy tego nie bêdzie bêd¹ musieli  chodz¹ po chleb i 
podstawowe produkty do Marciszowa dlatego uwa¿a, ¿e ta luka powinna byã jako� 
uzupeùniona i zdaniem radnego handel obwo¿ny w tym przypadku jest jak najbardziej 
potrzebny. 
Radny Piotr Gwó¿d¿ Przewodnicz¹cy komisji Rewizyjnej 
Zapoznaù z ustaleniami na posiedzeniu Komisji w tej kwestii gdzie wziêto te¿ pod uwagê 
rolników , którzy chc¹ sprzedaã swoje produkty jednak uznali , ¿e zaproponowane kwoty s¹ 
za wysokie.  
Janusz Zawierucha Przewodnicz¹cy Komisji Bud¿etowej  
Poinformowaù o propozycjach Komisji  t.j. 60zù , 40 zù , 20zù. 
Zofia Siudak Przewodnicz¹ca  Komisji O�wiaty, Kultury, Sportu i Turystyki  
Poinformowaùa, ¿e Komisja przyù¹czyùa siê do propozycji handlowców. 
Radny Adam Ry¿owski  
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Zobowi¹zaù siê do tego, ¿e po uprawomocnieniu siê przedmiotowej uchwaùy podejdzie do 
handluj¹cego i nie bêdzie mu zale¿eã czy bêdzie lubiany za to , czy nie,  bêdzie wymagaù 
dowodu wpùaty z czym zwróciù siê do pozostaùych soùtysów. W przypadku odmowy okazania 
opùaty przez handluj¹cego bêdzie rozmawiaù z policj¹ , bo wspóùpraca musi w tej sprawie byã. 
Za handel przez miejscowych rolników proponuje symboliczn¹ zùotówkê. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Stwierdziù,  ¿e prawda jest taka , ¿e to  handlowcy dopùacaj¹ do wszystkich imprez  których 
jest du¿o , a obwo¿ni nie dlatego jedynym wyj�ciem jest policja , która bêdzie sprawdzaã  
Proponuje aby zapis w uchwale byù , ¿e dokonywanie zapùaty  przez handluj¹cych obwo¿nych 
nast¹pi przed rozpoczêciem sprzeda¿y. I nie trzeba byã nadgorliwym czy nie lubianym lecz 
nale¿y stworzyã  warunki konkurencji , którzy maj¹ zezwolenie na sprzeda¿, bo je¿eli 
wykupili  zezwolenie np. w Sêdzisùawiu i przejedzie przez caùa gminê to nie musi wiêcej 
kupowaã. 
Ponadto poinformowaù , ¿e bêdzie czyniù starania o targowisko i wówczas we¿mie siê pod 
uwagê ceny  jak w Kamiennej Górze na targowisku. 
Innych uwag nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù radnych z tre�ci¹ projektu uchwaùy w sprawie opùat 
targowych , prosz¹c o dokonanie zamiany w § 2 i umieszczenie w pierwszej kolejno�ci zapisu  
o tym, ¿e zapùata musi byã dokonana przed rozpoczêciem sprzeda¿y. 
Ponadto Wójt Gminy zaproponowaù zamieniã w § 3  y zapisu w pierwszej koleno�ci umie�ciã 
zapis � zarz¹dza siê pobór opùaty targowej w kasie banku na rachunek Gminy Marciszów w 
kasie banku , a nastêpnie w drodze inkasa przez soùtysów. 
Innych uwag nie zgùoszono przyjmuj¹c zmiany. 
Rada w gùosowaniu  14 gùosami �za� przyjêciem projektu uchwaùy, 1 gùosem 
�wstrzymuj¹cym� , 0 gùosów �przeciwnych � przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi 
zaù¹cznik nr 6 do protokoùu. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy ogùosiù 10 minutow¹ przerwê. 
Po przerwie  
- projekt uchwaùy  w sprawie : zmiany Uchwaùy bud¿etowej gminy Marciszów na rok  
  2011 
Skarbnik Gminy zapoznaùa radnych z tre�ci¹ projektu uchwaùy informuj¹c, ¿e zostaùy 
zmniejszone dochody bud¿etowe o kwotê 24.444 zù w zwi¹zku z ze zmniejszeniem subwencji 
o�wiatowej na 2011 rok o kwotê 24.444 zù. Ponadto zwiêksza siê wydatki bud¿etowe o kwotê 
323.760 zù  wyniku podziaùu wolnych �rodków wynikaj¹cych z zamkniêcia 2010 roku w 
kwocie 323.760 zù w dziale 700 na wykonanie zakupu ci¹gnika wraz z osprzêtem na potrzeby 
gospodarki mieszkaniowej i zimowego utrzymania dróg w kwocie 250.000 zù, w dziale 851 
na usùugi zwi¹zane na prowadzenie profilaktyki problemów alkoholowych w kwocie 4.500 zù, 
w dziale 900 na opracowanie dokumentacji projektowej zagospodarowania terenu wzgórza 
parkowego w Ciechanowicach w kwocie 2.700 zù oraz na zadanie Pn. wyposa¿enie placów 
zabaw w miejscowo�ci Marciszów, Sêdzisùaw i Wie�ciszowice� w ramach konkursu 
�Odnowa Dolno�l¹skiej wsi� w kwocie 26.560 zù.W dziale 921 na wykonanie prac 
zwi¹zanych z uporz¹dkowaniem terenu wokóù Domu Kultury w Marciszowie w kwocie 
26.560 zù w dziale 926 na opracowanie dokumentacji projektowej rozbudowy modernizacji 
boiska sportowego w Marciszowie w kwocie 20.000 zù 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada Gminy w gùosowaniu 10 gùosami �za� przyjêciem projektu uchwaùy , 4 gùosami 
�przeciwnymi � , 1 gùosem �wstrzymuj¹cym � przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi 
zaù¹cznik nr 7 do protokoùu. 
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- projekt uchwaùy w sprawie : wprowadzenia zmiany do Uchwaùy Nr IV/7/10 Rady  
  Gminy  Marciszów z dnia 30 grudnia 2010 roku 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada Gminy w glosowaniu 10 glosami �za� , przyjêciem projektu , 4 gùosami �przeciw� , 0 
gùosów  �przeciwnych � przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 8 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie wyra¿enia zgody na wyodrêbnienie funduszu soùeckiego w  
  2012  roku.   
 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada Gminy w   gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik 
nr 9 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie zasad udzielania stypendium dla uczniów za osi¹gniêcia  
  naukowe , sportowe i artystyczne oraz nagrody wybitnym uczniom szkoùy podstawowej  
  i gimnazjum, dla których organem prowadz¹cym jest Gmina Marciszów.  
Pozytywn¹ opiniê Komisji O�wiaty, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawiùa przewodnicz¹ca 
radna Zofia Siudak zwracaj¹c uwagê na dokonana zmianê ze wzglêdu na niemo¿no�ã 
speùnienia  dotychczasowych warunków przez uczniów zarówno szkoùy podstawowej jak te¿ 
w gimnazjum. Zmiany dokonano po wcze�niejszej  analizie z dyrektorem Zespoùu Szkóù i 
kierownika referatu O�wiaty Urzêdu Gminy m.in. w tym celu ¿eby zwiêkszone kwoty nie  
wpùynêùy negatywnie na uchwalony ju¿ bud¿et. Przybli¿yùa szczegóùy. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do radnych o dokonanie poprawki zaproponowanej 
przez Komisjê O�wiaty  w  § 6 pkt 2 pod.1 projektu uchwaùy gdzie jest � uczeñ uzyskaù w 
semestrze  lub poprzednim roku szkolnym �redni¹ ocen z obowi¹zkowych zajêã 
edukacyjnych co najmniej 5,0 i  pkt 2 uczeñ uzyskaù wzorow¹ ocenê z zachowania � 
zapisane jako dwa odrêbne punkty, co mo¿e byã  odczytane, ¿e ocena z zachowania mogùaby 
byã ni¿sza ni¿ 5,0 na  jeden zapis �uczeñ uzyskaù w semestrze lub poprzednim roku 
szkolnym �redni¹ ocenê z obowi¹zkowych zajêã edukacyjnych co najmniej 5,0 oraz 
wzorow¹ ocenê z zachowania �   
Innych uwag nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù projekt uchwaùy.  
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 
10 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : opùat za �wiadczenia prowadzonych przez Gminê  
  Marciszów oddziaùów przedszkolnych dla dzieci w wielu 3-6 lat  przy szkole  
  podstawowej Zespoùu Szkóù w Marciszowie. 
Pozytywn¹ opiniê Komisji O�wiaty przedstawiùa przewodnicz¹ca komisji radna Zofia Siudak. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z tre�ci¹ projektu uchwaùy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 
11 do protokoùu. 
Ad.11. 
Interpelacje i zapytania radnych  
Nie zgùoszono. 
Ad.12. 
Sprawy ró¿ne 
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Radny Andrzej Mitczak 
Zwróciù siê w sprawie zawalonego budynku po panu Kuduku w Ciechanowicach z , którego 
zostaùo wyci¹gniête drzewo i zostaùy same gruzy , czy jest mo¿liwo�ã zepchniêcia tego gruzu 
dalej poniewa¿ jest zagro¿eniem i straszy. 
Radna Zofia Siudak  
Zwróciùa siê z pro�b¹ o poinformowanie radnych o zasadach dzielenia dotacji dla klubów 
sportowych z terenu gminy i czym siê kierowano przy podziale.   
Radny Adam Ryzowski  
Zwróciù siê z pro�b¹ do Przewodnicz¹cego Rady Gminy  w zwi¹zku z projektem uchwaùy o 
honorowym mieszkañcu gminy o rozwa¿enie przez Komisjê O�wiaty propozycji radnego  
przyznania tego tytuùu nastêpuj¹cym mieszkañcom gminy : po�miertnie  soùtysowi panu 
Marianowi Mitczakowi z Ciechanowic za 50 lat pracy na rzecz gminy , Kazimierzowi 
Koùodziejowi z Pastewnika wieloletniego  zaanga¿owanego ochotnika w OSP oraz panu 
Szczepanowi  Naporze z Nadgórnika za  tworzenie historii Nadgórnika i nie tylko. 
Pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy  
Poinformowaùa, ¿e na najbli¿sz¹ sesjê radni otrzymaj¹ ten projekt uchwaùy na, którym bêd¹ 
pracowaã.  
Adam Chronowski   soùtys z Marciszowa 
Sùyszy o sprawie po raz pierwszy i popiera  inicjatywê  jednak proponuje ¿eby uwzglêdniã 
mieszkañca z ka¿dej wsi. 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Zwróciùa siê o wyra¿enie opinii przez radnych w sprawie wyjazdowego posiedzenia Komisji 
Rewizyjnej na jeziorka celem przyjrzenia siê sytuacji. 
Zwróciùa siê do obecnych na sesji radnych Powiatu w sprawie zùej jako�ci nowej drogi w 
Wie�ciszowicah , która zaczyna siê rozsypywaã i pozostawia wiele do ¿yczenia. 
Radna Teresa Mospan 
Zwróciùa siê w sprawie o�wietlenia ulicy Kaczorowskiej w Ciechanowicach w kierunku 
biaùego mostku oraz okolice plebani gdzie s¹ ju¿ sùupy o�wietleniowe. 
Mirosùaw Wolak  soùtys Ciechanowic   
Zwróciù siê z pro�b¹ do radnych Powiatu w sprawie wyremontowania kawaùka drogi na 
wysoko�ci placu zabawowego w Ciechanowicach  gdzie jest zniszczony asfalt i mo¿e doj�ã 
do wypadku. 
Radny Powiatu Damian Wójcik  
Zapoznaù Radê z tre�ci¹ zùo¿onego pisma do Starosty w sprawie osuwiska w Ciechanowcach 
oraz odpowiedzi¹ na ten temat , która informuje, ¿e ten odcinek drogi bêdzie naprawiany oraz 
droga do Pastewnika. 
Radna Powiatu Maria Bych    
Przekazaù informacjê o maj¹cym nast¹piã remoncie drogi w I póùroczu do Pastewnika na 
odcinku 1, 5 km od strony Domanowa. 
Adam Chronowski soùtys Marciszowa 
Zwróciù siê do radnych Powiatu w sprawie mostu w Marciszowie. 
Radny Powiatu Damian Wójcik poinformowaù o przeprowadzonej rozmowie ze Starost¹ 
Powiatu , który zapewniù ¿e s¹ �rodki na ten cel w wysoko�ci 1.680 zù 
Stefan Zawierucha Wójt  Gminy  
Odpowiadaj¹c na zadane zapytania poinformowaù radnego :  
A.Mitczaka w sprawie zabezpieczenia rozwalonego domu po panu Kuduku, ¿e nie bêdzie 
zabezpieczaù , bo ju¿ dokonaù zabezpieczenia odpieraj¹c  bezpo�rednie zagro¿enie  i wiêcej  
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nie bêdzie ùo¿yù na ten cel , bo s¹ od tego odpowiednie instytucje,  zwróci siê do inspektora 
nadzoru o rozwa¿enie wyrównania tego terenu.  
Radn¹ Zofiê Siudak i radn¹ Danutê Wojtas , w sprawie podziaùu �rodków na sport , która 
sprawê sygnalizowaùa na posiedzeniu Komisji O�wiatowej  
Poniewa¿ historia siê powtarza zaproponowaù ¿eby Komisja O�wiaty, Sportu , Kultury i 
Turystyki  Rady Gminy zajêùa siê podziaùem �rodków dla LZS-ów. Úrodki s¹ takie same jak 
w u.r. , bo przydzielono 22 tysi¹ce dla LZS Marciszów i 10 tysiêcy  dla  LZS Sêdzisùaw  
zwiêkszyù  nawet o 700 zù Sêdzisùawowi, szuka te¿ mo¿liwo�ci i postara siê  zwiêkszyã t¹ 
kwotê na przyszùy rok. Poinformowaù , ¿e ka¿dy radny mo¿e zapoznaã siê z protokoùem w tej 
sprawie. Przypomniaù o spotkaniu z soùtysami gdzie zaproponowano przeznaczanie �rodków 
na sport i przy okazji poprosiù soùtysów a¿eby na planowane spotkania soùtysów z Wójtem 
Gminy przychodzili soùtysi ,a nie Rady Soùeckie jak bêdzie miaù sprawê do Rady Soùeckiej to 
po prostu pojedzie do danej wsi ¿eby siê spotkaã.  
W sprawie honorowego obywatela zaproponowaù ¿eby powoùaã kapituùê oprócz komisji 
o�wiaty i przestrzegù przed nadmiernym zgùaszaniem kandydatów poniewa¿ nie ma jeszcze 
uchwaùy. 
W sprawie o�wietlenia w Ciechanowicach zgùaszanego przez radna Teresê Mospan 
podtrzymuje o czym ju¿ mówiù przypominaj¹c ¿e w ci¹gu dwóch miesiêcy dokona objazdu 
gminy w tej kwestii o czym zostan¹ powiadomieni soùtysi dobrze byùoby ¿eby radni te¿ 
uczestniczyli i ju¿ s¹ wykonywane mapy w ka¿dej wsi. Bêd¹ do�wietlane newralgiczne 
miejsca , a ci¹gi proste bêd¹ wyù¹czane - co trzecia lampa. Jest po rozmowach ze Starost¹     
w sprawie Ciechanowic w sprawie chodnika przy parku w Ciechanowicach i do�wietleniu. 
oraz w kierunku paùacu doj�cie do �wietlicy i parku. 
Bêdzie w tym roku droga do Pastewnika wykonywana ,a w  sprawie mostu w Marciszowie 
rozmawiaù ze Starost¹ oraz w sprawie wodoci¹gów i w ci¹gu dwóch tygodni ma byã 
ogùoszony przetarg na wyùonienie wykonawcy budowy  30 tonowego mostu. Musi zostaã 
skoñczony do 30 listopada 2011 roku  w innym przypadku kwota 1.600 .000 zù przepadnie. 
Poinformowaù , ¿e osobi�cie rozpatruje zùo¿enie swojej oferty na inspektora nadzoru 
budowlanego  mostu w Marciszowie , poniewa¿ posiada uprawnienia budowlane , zarz¹dc¹ 
natomiast bêdzie Powiat. 
Radna Zofia Siudak 
Zwróciùa siê w sprawie rozbudowy �wietlicy w Nadgórniku czy jest znana koncepcja. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
Poinformowaù, ¿e jest po rozmowie z panem soùtysem z Nadgórnika i na zebraniu wiejskim 
zostaùa podjêta uchwaùa w tej sprawie czyli rozbudowy �wietlicy  o 1/3 gdzie znajdzie siê 
ogrzewanie , wc z wod¹ ,a  niebawem zostanie wybrana oferta i rozpoczn¹ siê prace. 
Wùadysùaw Wróblewski soùtys Domanowa 
Zwróciù siê w imieniu mieszkañców budynku w Domanowie oraz przejêtych od Agencji 
gruntów , którzy zwrócili siê z pro�b¹ o wykopanie rowu, w celu umo¿liwienie odpùywu  
wody spod tego  budynku. 
W odpowiedzi Wójt poinformowaù, ¿e obecnie zepsuta jest koparka jak zostanie naprawiona  
to prace zostan¹ wykonane. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Odniósù siê do gùosowania czterech  radnych przeciwko uchwale  w sprawie : zmiany do 
uchwaùy bud¿etowej na rok 2011 oraz wprowadzeniem zmian do Uchwaùy Nr IV/7/10 z dnia 
30 grudnia 2010 roku zwracaj¹c uwagê na zgùaszane potrzeby przez radnych wykonania prac   
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a tym czasem radni nie gùosuj¹ za zakupieniem ci¹gnika , który zamierza kupiã , który jest 
niezbêdny do wykonywania zgùaszanych prac. 
W sprawie ogródka jordanowskiego w Sêdzisùawiu, która  zostaùa wyja�niona i najpierw 
bêdzie ogródek koùo �wietlicy, po czym po zakupie gruntów od pana Gurgula bêdzie nastêpny 
je¿eli Rada podejmie tak¹ uchwaùê, dlatego obecnie wykorzystuj¹c posiadane �rodki najpierw 
wykona siê to co mo¿na ,  a nastêpnie inne prace . Przypomniaù, ¿e wsie dysponuj¹ 
funduszem soùeckim i marciszowski plac powstaù w du¿ej mierze z tych funduszy. 
Wprawdzie  uchwaùa przeszùa  wiêkszo�ci¹ gùosów ale w uchwale jest te¿ zagospodarowanie , 
góry parkowej w Ciechanowicach , a radny  byù przeciwny, a tym czasem w Ciechanowicach 
powstaje wizytówka nie tylko wsi ale Gminy i Dolnego Úl¹ska.    
Dlatego zwraca uwagê na to , ¿e na potrzeby i ¿¹dania jakie radni zgùaszaj¹ wystarczy  mo¿e 
na 20 % zadañ oprócz tych zatwierdzonych.  
Radna Danuta Wojtas z Sêdzisùawia stwierdziùa, ¿e chodzi o ogródek jordanowski z 
prawdziwego darzenia , a nie przy szkole. 
W odpowiedzi Wójt Gminy zwróciù uwagê na fakt, ¿e przez okres 7 lat nie byùo ¿adnych 
ogródków na terenie Gminy jedynie w Marciszowie , a  rozpoczêli je tworzyã  soùtysi 
Marciszowa i Ciechanowic. 
Poinformowaù o �rodkach na budowê szatni w Sêdzisùawiu i o ile projekt tworzyù siê dùugo to 
sprawa realizacji  zaczyna siê bùyskawicznie i mogùoby byã jeszcze szybciej jednak w 
Urzêdzie Marszaùkowskim sprawy siê komplikuj¹ st¹d opó¿nienia. 
Wójt stwierdziù,  ¿e nie chciaùby ¿eby doszùo do takiej sytuacji, ¿e radni bêd¹ gùosowaã tak 
jak im pasuje dlatego proponuje odrzucenie uprzedzeñ , bo pracujemy dla wszystkich , a 
interes jest wspólny dlatego ma przesùanie ¿eby zapoznaã siê z powieszonym na sali obrad 
dekalog samorz¹dowca. Poprosiù o skserowanie dekalogu i dostarczenie radnym i soùtysom. 
Ustosunkowaù siê do sygnalizowanej przez radn¹ Danutê Wojtas sprawê funkcjonowania 
przedszkola wspólnie ze �wietlic¹  informuj¹c, i¿ analogiczna sytuacja jest w Ciechanowicach 
i nie da siê inaczej zrobiã chyba , ze Rada Soùecka podejmie na zebraniu wiejskim uchwaùê o 
likwidacji przedszkola, bo od 2008 roku po zmianie przepisów kiedy byùo przedszkole w 
Sêdzisùawiu na górze. W tej sprawie Wójt mo¿e jedynie na wniosek mieszkañców 
Sêdzisùawia woziã dzieci do Marciszowa. Ponadto oczekuje od mieszkañców Sêdzisùawia o 
wskazana jakie s¹ te inne mo¿liwo�ci. 
Radna Danuta Wojtas 
Uwa¿a, ¿e gdyby  mieszkañcy byli wcze�niej informowani o ró¿nych sprawach  wówczas nie 
miaùaby pretensji, obecnie po ich przekazaniu w tym temacie zna sprawê i mo¿e przekazaã 
mieszkañcom.  
W sprawie ogródka jordanowskiego chodziùo radnej o to, ¿eby  prace obecnie wykonywane 
nie zamykaùy w przyszùo�ci powstania ogródka jordanowskiego z prawdziwego zdarzenia. 
Stwierdziùa te¿, ¿e Komisja O�wiaty powinna uczestniczyã w podziale �rodków z 
przeznaczeniem na dziaùalno�ã LZS-ów. 
Stefan Zawierucha Wójt  Gminy 
W sprawie ogródka jordanowskiego stwierdziù, ¿e nie ma takiej mo¿liwo�ci, ¿eby cokolwiek 
mogùo zaszkodziã aby wykonaã inne  prace i jak by trzeba doùo¿yã to taka mo¿liwo�ã istnieje, 
ponadto nie miaù nigdy zachowañ, co do przekazywania jakichkolwiek informacji ale nie 
mo¿e o ka¿dym szczególe pamiêtaã, urzêdnicy przestrzegaj¹ procedur , terminów i nad 
wszystkim czuwaj¹. St¹d te¿ propozycja zajêcia siê podziaùem �rodków przez Komisje 
O�wiaty, Kultury, Sportu i Turystyki.  
Podzieliù siê jednak refleksj¹ n/t kto bêdzie te ogródki utrzymywaù, bo przecie¿  im wiêcej 
urz¹dzeñ  tym wiêksze koszty.    



-12- 
 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Przypomniaù o zùo¿eniu przez radnych o�wiadczeñ maj¹tkowych do koñca miesi¹ca kwietnia 
w dwóch egzemplarzach z doù¹czon¹ kopi¹ PIT parafuj¹c ka¿d¹ stronê. 
Przypomniaù o dziaùalno�ci komitetu spoùecznego zbieraj¹cego pieni¹dze na nagrody dla 
absolwentów szkoùy podstawowej i gimnazjum poprosiù o skùadnie skùadek. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Poinformowaù o uchyleniu przez Nadzór Wojewody uchwaùy w sprawie : przyjêcia 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania �cieków na terenie Gminy Marciszów. 
z dnia 27 stycznia 2011 r, w zwi¹zku  powy¿szym bêdzie obowi¹zywaù dotychczasowy 
regulamin z roku 2007.  
Radny Andrzej Mitczak 
Stwierdziù , ¿e byù przeciwny zmianom w bud¿ecie , bo te¿ uwa¿a, i¿ trzeba wiêcej informacji 
ale skoro czyta, ¿e trzeba kupiã ci¹gnik czemu nie jest przeciwny jednak radnemu nie podoba 
siê np. brak szczegóùowej informacji n/t zaplanowanej kwoty 20 tys z przeznaczeniem dla 
Marciszowa z wolnych �rodków a jedynie zapis na uporz¹dkowanie placu przy domu kultury.  
Przypomniaù, ¿e jak byùa budowana �wietlica w Ciechanowicach, to wùasnym ci¹gnikiem 
przez tydzieñ  pracowaù z innymi  mieszkañcami dlatego czuje siê  niedoceniony i dlatego tak 
gùosowaù. Po za tym nie miaù okazji wysùuchaã szczegóùów zmian poniewa¿ na Komisji 
Ochrony Úrodowiska i Rolnictwa nie miaùo to miejsce.  
Radny Dawid Chêciñski  
Zwróciù uwagê w swojej wypowiedzi,  ¿e nie tylko dzieci i mieszkañcy Marciszowa bêd¹ 
korzystaã z tego boiska lecz mieszkañcy caùej gminy i nie mo¿na dziaùaã na �nie�. 
Stefan zawierucha Wójt  Gminy 
Przypomniaù jak cztery lata temu zabiegali wszyscy w Ciechanowicach o boisko byùy bramki 
itd. � zostaùo wykonane  pyta teraz kto tam teraz gra i spodziewa siê ¿e tak bêdzie w 
pozostaùych wsiach dlatego nie mo¿na w takich kategoriach rozpatrywaã zagùosujê przeciw 
�bo�� 
Wùadysùaw Wróblewski soùtys z Domanowa 
Zwróciù siê  zapytaniem do Wójta Gminy dlaczego Rady Soùeckie maj¹ nie przyje¿d¿aã na 
spotkanie razem z soùtysami , bo osobi�cie uwa¿a ¿e tak  nie powinno byã , o czym zamierza 
poinformowaã Radê Soùeck¹. 
Radny Stanisùaw Cepielik  
Poinformowaù, ¿e mieszkañcy Domanowa skar¿¹ siê do radnego na  ró¿ne sytuacje stwarzane  
przez soùtysa Wùadysùawa Wróblewskiego dot m.in. zamykania  cmentarza komunalnego w 
Domanowie  pobierania kwoty 250 zù za pochówek na tym cmentarzu , poinformowaù o 
skardze, która  wpùynêùa do Wójta Gminy w sprawie zakazu parkowania samochodami pod 
�wietlic¹  zwróciù siê do Wójta o wyja�nienie. 
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowice 
Stwierdziù w wypowiedzi, ¿e jest mu wstyd za takie zachowania soùtysów i radnych którzy 
wyci¹gaj¹ takie rzeczy na sesji  po tylu latach walki o demokracjê. 
Stefan Zawierucha Wójt  Gminy 
W odpowiedzi poprosiù soùtysa z Domanowa o przekazanie do koñca informacji n/t 
uczestnictwa Rady Soùeckiej w spotkaniu i , ¿e to Wójt pojedzie do Rad Soùeckich chyba, ¿e 
Rada Soùecka bêdzie miaùa ¿yczenie to przyjedzie do Urzêdu Gminy.. 
Wójt osobi�cie interesuje siê cmentarzem w Domanowie , który jest komunalny i je¿eli 
zajdzie taka potrzeba to bêdzie on utrzymywany przez którego� zarz¹dcê. 
Ponadto nie chciaù poruszaã tych spraw na sesji , bo nie s¹ to sprawy na sesjê , skoro jednak 
tak siê staùo poinformowaù, ¿e kilkakrotnie zdarzyùa siê taka sytuacja w Urzêdzie Gminy w  
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stosunku do pracownicy pani Maùgorzaty Ýuk-Kawy dot. zarzutów ze strony soùtysa 
Wùadysùawa Wróblewskiego w stosunku do tej pani. Zarzuty soùtysa dotyczyùy rzekomego 
sfaùszowania  faktury za wywóz szamba , piecz¹tki Rady Soùeckiej , której rzekomo soùtys nie 
otrzymaù jednak w rejestrze jest potwierdzenie przez soùtysa tego faktu oraz braku teczki . 
Zarzuty te uraziùy pani¹ Ýuk-Kawê , która poinformowaùa o tym Wójta , która poinformowaùa 
te¿  o rozkazach , ¿¹daniach  i krzykach soùtysa ,  a tre�ã tego zachowania mo¿e potwierdziã 
Skarbnik Gmina , która byùa w tym czasie obecna w biurze. 
Wójt stwierdziù , ¿e tak byã nie mo¿e i poprosiù oraz zaapelowaù do soùtysa, i¿ tak nie mo¿na 
traktowaã urzêdników  , bo s¹  funkcjonariuszami publicznym , soùtysi te¿ maj¹ okre�lone 
prawa i obowi¹zki i tego trzeba siê trzymaã ale nie wolno traktowaã w opisany sposób   
drugiej strony. Urzêdnik jest lepszy i gorszy ale od oceny jest Wójt je¿eli byùa taka sytuacja to 
nale¿aùo j¹ zgùosiã. 
Teczkê soùtys otrzyma jednak nie na sùowo  rozkazuj¹ce � nakazowe i  brzmi¹ce 
�zrozumiano�. Wszystko musi  byã zgodnie z prawem , normami wspóù¿ycia spoùecznego ,a 
nie hukiem i krzykiem tak nie wolno robiã i dok¹d bêdzie Wójtem  nie pozwoli tak 
postêpowaã , a jak s¹ pretensje do urzêdnika nale¿y przyj�ã do Wójta.  
W zwi¹zku z powy¿szym staùo siê tak, ¿e pracownicy referatu finansowego Urzêdu Gminy 
poprosili o to, ¿eby nastêpne wej�cie soùtysa Wùadysùawa Wróblewskiego byùo nagrywane na 
dyktafon do czego wiêc doszùo tym bardziej, ¿e jeszcze nikt nigdy nie postawiù urzêdnika w 
takiej sytuacji. 
Wójt za¿¹daù od pracownicy aby uczestniczyùa w obradach obecnej sesji  czego odmówiùa 
boj¹c siê o to, ¿e siê rozpùacze i nie zdoùa siê obroniã. 
Wùadysùaw Wróblewski  soùtys Domanowa 
Stwierdziù, ¿e nie prawd¹  jest to o czym zostaùo powiedziane , bo owszem byù porosiù o 
piecz¹tkê o nazwie  przewodnicz¹cego Rady Soùeckiej , po czym urzêdniczka pokazaùa 
soùtysowi odbite 2 piecz¹tki i one s¹. Je¿eli miaùo miejsce to o czym Wójt mówiù to niech 
pracownicy podadz¹ soùtysa do S¹du. W sprawie cmentarza wyja�niù, ¿e 50 zù pobieraùo  siê 
za pochówek po wcze�niejszym ustaleniu tego z pozostaùymi wsiami tj. Pustelnik i Nagórnik.     
W sprawie stawiania znaków poinformowaù, ¿e wùa�nie w tym czasie byùa pani kierownik w 
�wietlicy kiedy podjechaù tir i zapytaùa, co to za auto , które zastawiùo wej�cie na, co soùtys 
odpowiedziaù, ¿e nie wie wówczas pan Popardowski z Urzêdu Gminy stwierdziù, ¿e nale¿y 
postawiã znak zakazuj¹cy stawiania takich samochodów na placu pod �wietlic¹ .   
Wójt poinformowaù, ¿e pan Popardowski nie wie, ¿e to jest wspólnota i nie mo¿na stawiaã 
znaków  bo siê nie zajmuje tymi  sprawami w Urzêdzie Gminy  i zwróciù siê do 
Przewodnicz¹cego Rady Gminy, ¿e nie mo¿na takich dyskusji na sesji prowadziã , co nie 
zmienia faktu,  ¿e okre�lone zachowania upowa¿niaj¹  do wykonywania czynno�ci , których 
nie wolno wykonywaã i tym siê Wójt zajmie. 
Innych spraw nie zgùoszono. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
 
Protokoùowaùa                                                               Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk 
Insp.d/s Rady Gminy                                                                    Henryk Mazur  
 
 
  
 


